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  čtvrté číslo

- - - Slovo starostky - - - 

PF 2014

OBEC POŘÍČANY

Vážení čtenáři, 

vánoce jsou za dveřmi a s nimi vám přinášíme i letošní poslední 
vydání Poříčanského posla, ve kterém na vás čeká šestnáct stran 
informací o tom, co se v naší obci v posledních týdnech událo. 
Místo rozhovoru tentokrát najdete povídání o vánocích trochu   
z jiné stránky. Kouzlo adventu si připomeňte krátkým 
povídáním a obrázky z koncertu v našem kostele. Dále najdete   
i úplně nesváteční praktické informace obecního úřadu, něco     
z toho, co nás čeká napřesrok, zápisy zastupitelstva, střípky       
z dění ve škole a školce, informace o projektech, které se 
podařilo dotáhnout do konce, a nechybí samozřejmě ani naše 
sportovní rubrika.  
Protože jsou ale svátky a konec roku časem zastavení, 
bilancování i časem, kdy v sobě hledáme to dobré, dovolím si 
tentokrát trochu osobnější notu…
Advent by měl být poklidným časem, kdy se připravujeme        
na vánoční svátky. Každý rok si už někdy v září dávám 
předsevzetí, že letos to bude v klidu, v pohodě, beze spěchu         
a včas. Nevím jak vám, ale mně to letos zase nevyšlo!                 
4. prosince jsem pro všechen shon zapomněla na barborky, 
adventní kalendář jsme ještě neotevřeli a cukroví? Snad              
v sobotu. A tak se těším, až uvidím děti u stromečku, a těším se   
na štědrovečerní „půlnoční", při které se člověk konečně 
zastaví, udělá pomyslnou tečku za vším tím shonem a trochu se 
zamyslí. Před pár dny jsem náhodou zaslechla písničku, která 
sice vůbec není o vánocích, přesto se přesně trefila                    
do uspěchaného předvánočního rozpoložení. Zpívá se tam 
Zastav se, Čas nikam nespěchá, jen Rozum nutí ho k běhu.          
A taky že přes všechny pochyby Život je krásný. Je. A je dobré si 
to občas, s trochou pokory, připomenout. Připomenout si, že     
ne všechno je tak horké, jak vypadá a – i když to možná zní jako 
fráze – že když nejde o zdraví, nejde vlastně o nic. Když se 
ohlédnu za tím uplynulým rokem, uvědomuju si, že jsou mezi 
námi lidé, pro které ta třináctka byla opravdu smolná, a přesto 
neházejí flintu do žita a perou se dál. Klobouk dolů.
Chtěla bych moc poděkovat všem, kteří se v uplynulém roce 
podíleli na životě Poříčan a kteří udělali něco pro to, aby se nám 
tu žilo lépe.  
Přeji vám krásné vánoční svátky plné radosti a pohody                
a do nového roku všechno dobré.
                                                                            Hanka Teršová
                                                                                              
 

 Zveme vás do Betléma! V neděli 5.ledna      
v 17h vyjde od školy lampiónový průvod  
do kostela, kde bude živý Betlém. V případě 
deště nebo hustého sněžení začneme v 17h  
v kostele.
 Myslivecký ples – sobota 18. ledna,  
sokolovna
 Sportovní ples – pátek  7. února,          
U Hroudů 
 Hasičský ples – sobota 15. února, 
sokolovna, k tanci a poslechu hraje 
skupina PEKLO
 Maškarní – sobota  29. března,  
sokolovna, hraje Bumerang
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Vánoce na úvěr
 

Blíží se vánoce, svátky klidu a pohody.  Než však ten 
vytoužený klid a pohoda nastane, většina z nás je 
vystavena stresu v práci, vše musíme stihnout do konce 
roku. Do toho nás v supermarketech a v reklamách v 
médiích neustále upozorňují, že bychom neměli lenit a 
nakupovat vánoční dárky. Za oknem jsme našli další 
dopis Ježíškovi, ve kterém děti vypsaly svá přání. A  
nejsou zrovna skromná. Kromě vánočních dárků musíme 
upéct cukroví, koupit stromeček, kapra, vánoční výzdobu 
a mnohé čeká cesta za příbuznými na druhý konec 
republiky. Je toho tolik, ale naše konto bohužel není 
nafukovací.  Řešení je snadné – půjčit si na vánoce. 
Alespoň tak to prezentují inzeráty, kterými se noviny i 
internet jen hemží. Ale pozor, opravdu si myslíte, že je 
rozumné podlehnout svodům vánočních půjček?

Peníze si půjčíte, utratíte a nakonec ani nevíte, kam se 
všechny poděly. Přichází leden a s ním opět finanční tíseň 
– a k tomu je nutné začít splácet dluhy. Právě neschopnost 
dostát svým finančním závazkům je největším rizikem 
každé půjčky. Vůbec přitom neplatí, že malá půjčka 
rovná se snadné splacení. Zejména ty nebankovní se 
mohou pořádně prodražit. Často totiž zaplatíte vysoké 
poplatky nejen za vyřízení půjčky a sjednání smlouvy, ale 
také za její správu – tyto náklady mohou tvořit až jednu 
třetinu výše půjčky.

Nebankovní půjčky mají většinou ještě vysoké sankce a 
pokuty v případě, že dlužník není schopen včas splácet. A 
do situace, kdy včas neodešlete svoji splátku, se můžete 
dostat velmi snadno – stačí si jen chybně vyložit spletitou 
smlouvu. Podobná situace u bankovních půjček zpravidla 
nehrozí, protože vám banka sama naplánuje splátky vždy 
k určitému dni v měsíci. To ale neznamená, že se ani za 
této situace nemůžete dostat do problémů. 

Osobně si myslím, že půjčky na dovolenou a na vánoční 
dárky jsou ty, bez kterých bychom se v životě určitě měli 
obejít. Pokud však cítíte, že nemůžete jinak, vždy si řádně 
promyslete, zda budete na splácení úvěru mít. Než si 
žádost o půjčku podáte, udělejte si finanční inventuru – 
spočítejte si své měsíční náklady na bydlení, jídlo a další 
výdaje, abyste zjistili, kolik vám zbývá a zda budete 
schopni půjčku splácet.

A pokud vánoce zvládnete finančně, zde je několik tipů 
jak je zvládnout také bez újmy na zdraví !

Výzdoba
 Upevnění stromečku do stojanu může představovat 
náročný úkon, jelikož často potřebujete pilu a sekeru. 
Úměrně velikosti stromu však roste i riziko poranění, 
myslete na to už při výběru vánočního stromku, případně 
se pojistěte zakoupením samoupínacího stojanu.
 Samostatnou kapitolu představuje rozvěšování 
vánočních skleněných ozdob a světel. Vždy si přineste 
schůdky či žebřík a nehazardujte na vrcholu pyramidy z 
okolního nábytku.
 Pokud jste fanoušky domu osvětleného tisícovkou 
vánočních světýlek, svěřte tuto práci raději odborníkům s 
potřebným vybavením.
 Zavěšená kytička jmelí je oblíbenou vánoční tradicí. 
Pro zavěšení volte dobře přístupná místa a vždy použijte 
stabilní žebřík.
 Pozor také na svíčky či prskavky – zde číhá nebezpečí 
v rozsahu od popálenin až k vyhoření celé domácnosti. 
Stromek nikdy neumisťujte v blízkosti závěsů nebo 
jiných bytových dekorací a vždy mějte pod dohledem děti 
a domácí zvířata.
Kuchyně
 V mnohých rodinách se na Štědrý den tradičně zabíjí 
kapr. Pokud s tímto úkonem nemáte zkušenosti, 
přenechte ho raději mužům v gumových zástěrách u kádí.
 Spáleniny utrpěné při neopatrném vytahování 
horkých plechů s cukrovím patří k folklóru Vánoc a 
dokážou pěkně znepříjemnit svátky. Používejte ochranné 
kuchyňské rukavice a nikdy nenechávejte děti v kuchyni 
před rozpálenou troubou bez dozoru.
 Lití olova a rozkrajování jablka patří ke krásným 
štědrovečerním zvykům – dejte však pozor na popáleniny 
a řezné rány způsobené neopatrnou manipulací s nožem.
Veselé vánoce! 
                                                                                    Luděk Melich

Věštba litím olova

z filmu „Pelíšky”



-3-

Poříčanský posel       číslo 3/říjen 2013

Co je šeptem…
V posledních týdnech jsme se několikrát ocitli v situaci, 
kdy za námi někdo přišel, aby se zeptal, zda je pravda, co 
někdo další říkal – že to třeba zaslechl v hospodě nebo od 
známého, který má za to, že je to určitě pravda. Už napsat 
tuhle větu a přebrat si přitom, kdo co říkal, je dost obtížné, 
stejně tak je občas obtížné vysvětlovat, jak se věci mají, 
obzvlášť když nemáte komu.  
Proto bychom rádi některé fámy uvedli na pravou míru:
 Na poli za okály se NEBUDE stavět nohejbalové hřiště 
ani jiné sportoviště. ANO - povodně ukázaly, že stavět v 
této lokalitě není vhodné a ANO – v diskusi nad budoucím 
územním plánem obce padly ze strany lidí návrhy, aby tato 
oblast sloužila pro sportovní a rekreační účely 
(vycházkový okruh, park, možná i koupaliště). Vzhledem k 
majetkovým poměrům jsou však tyto návrhy prozatím tak 
trochu „z říše snů.”Každý proužek půdy zde má svého 
majitele a proto je velmi nepravděpodobné, že by se našla 
shoda na tom, jak tuto oblast využít pro nějaký společný 
záměr. A pokud by se obec v budoucnu rozhodla nějaký 
takový záměr realizovat, vlastníci pozemků by byli 
PRVNÍ, kteří by se o tom dozvěděli – samozřejmě od nás, 
ne od kamarádů v hospodě! 
 Za služby mladých architektů z Mobilní architektonické 
kanceláře MAK obec NIC NEPLATILA. Rádi jsme využili 
možnosti spolupráce s nimi v rámci projektu MAK2013, 
která se nám naskytla, ale nejednalo se o placené služby.  
Nechci se opakovat, už jsem to v Poslu psala, ale když si 
chcete nějakou informaci ověřit, přijďte se zeptat, nebo 
zavolejte. Ne vždy je verze, která projde několika 
obchody, hospodami a případně je „okořeněna” několika 
panáky, ta úplně správná! 

Vánoční koncert v kostele
V předvečer třetí adventní neděle se pořádal další, v pořadí 
již třetí, adventní vánoční koncert v našem kostele.
Pod taktovkou paní učitelky Zuzany Sedláčkové předvedl 
sbor dětí a zaměstnanců základní školy celou řadu 
známých, ale i méně tradičních vánočních písní. Ve sboru 
hostovala Karolína Cháberová, která nechala krásně 
rozeznít své housle. Koncert i letos navštívilo tolik 
posluchačů, že zdaleka nestačily lavice kostela.
Nadšení malých i velkých zpěváků nás vyladilo do pravé 
vánoční nálady a nelze jinak než za tento nevšední zážitek 
všem účinkujícím poděkovat. 
                                                                        K. Suchánková

Děkujeme vám za podporu a krásné chvilky strávené  
v kostele a těšíme se na vás i v roce 2014.
Přejeme vám klidné a šťastné prožití vánočních svátků 
a vše nejlepší do nového roku.
za o.s. Kostel - Barbora Vlasáková, Pavel Antoš, Roman 
Kárník a Šárka Havlíčková

Znak obce 
Z výsledků ankety o znaku obce vyšly „vítězně” návrhy 
znaku  s  mot ivem kos te la ,  opro t i  va r ian tám                       
s heraldickými symboly.  Na základě připomínek občanů 
jsme požádali Mgr. Jana Tejkala o přepracování „vítězné"  
varianty tak, aby byla více respektována původní barva 
kostela a aby bylo použito okřídlené železniční kolo. 
Výsledný návrh, který schválilo zastupitelstvo vypadá 
takto:
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Informace Obecního úřadu

Úřední hodiny obecního úřadu během 
vánočních svátků
Po 23.12. 8.00 – 11.00

Pá 27.12. 8.00 – 12.00

Po 30.12. 8.00 – 11.30
Od čtvrtka 2. ledna – běžný provoz 

Svoz komunálního odpadu – 26.12. 2013 
Ve čtvrtek 26.12. proběhne svoz popelnic mimořádně od 

časných ranních hodin. NYKOS doporučuje popelnice 

nachystat již ve středu večer!

Oficiální názvy ulic
Názvy všech poříčanských ulic již byly zaneseny do 
registru evidence obyvatel a je tedy možné zažádat v 
Českém Brodě o vydání nového občanského průkazu s 
aktualizovanými údaji. Vzhledem k omezeným úředním 
hodinám Městského úřadu v Českém Brodě během 
vánočních svátků však doporučujeme počkat na začátek 
příštího roku.
Vyměňte si řidičák!  
Opakovaně připomínáme, že 31.12.2013 končí platnost 
řidičských průkazů vydaných od r. 2001 do r. 2004. O 
výměnu řidičského průkazu můžete zažádat na odboru 
dopravy v Českém Brodě v úřední dny. S sebou 
potřebujete řidičský a občanský průkaz a průkazovou 
fotografii. Vydání nového řidičského průkazu trvá cca 3 
týdny!
            Co chystáme v příštím roce…
 Zateplení budovy ZŠ
V zápisech zastupitelstva jste mohli v průběhu roku 
sledovat informace, které se týkají projektu na zateplení 
budovy Základní školy. Dotace, o kterou jsme žádali a 
která nám byla přislíbena v červnu 2013, byla schválena a 
stavební práce tedy mohou začít. V budově školy bude 
provedeno zateplení plochých střech a stropních 
konstrukcí, výměna oken a dveří a zateplení fasády. Z 
původního rozpočtu akce 7,6 mil. se podařilo výběrovým 
řízením cenu snížit na 5,9 mil., přičemž přiznaná dotace 
činí 4,4 mil. Kč.  Ve výběrovém řízení zvítězila firma z 
našeho regionu V.P.Procházka, s.r.o., která bude stavební 
práce provádět. Přesný termín realizace je nyní v jednání 
a předpokládá se, že to bude březen – červen 2014, tak 
aby došlo k minimálnímu omezení provozu školy. 

  

 Přesný termín realizace je nyní v jednání a předpokládá 
se, že to bude březen – červen 2014, tak aby došlo k 
minimálnímu omezení provozu školy. 

 Rekonstrukce a intensifikace ČOV Poříčany
Na jaře 2014 by mělo být vydáno stavební povolení na 
rekonstrukci a intensifikaci ČOV Poříčany, bude hotový 
projekt a bude znám i přesný rozpočet na tuto akci. Pak 
před námi bude ten nejdůležitější úkol – zajistit na tuto 
stavbu zdroje financování. 
 Zateplení obecního úřadu
Žádost o dotaci z Operačního programu Životní prostředí 
na tento projekt jsme podali koncem listopadu, protože se 
jednalo o prozatím poslední možnost získat prostředky na 
zateplení veřejných budov  - stejně jako u školy se jedná o 
výměnu oken a dveří, zateplení fasády a stropu a navíc 
výměnu akumulačních kamen za plynové ústřední 
vytápění. Tomu všemu by měla předcházet rekonstrukce 
střechy.
 Chodníky a komunikace
I v příštím roce chceme pokračovat s opravami chodníků. 
Počítá se s rekonstrukcí chodníku v ul. Školní, a dále s 
postupnou rekonstrukcí chodníků v ul. Mírová a 
Hořanská, kde byly v rámci probíhající rekonstrukce 
vozovky zabudovány nové obrubníky.
 Územní plán
19.12. proběhne v Českém Brodě projednání návrhu 
našeho územního plánu s dotčenými orgány a  na základě 
jejich připomínek bude návrh upraven pro tzv. veřejné 
projednání, které předpokládáme na jaře 2014. To je fáze, 
ve které můžete podobu územního plánu ovlivnit vy 
prostřednictvím námitek/připomínek. 
 Krajské dotace
Finance na rozvoj obce se snažíme získat i z Fondů 
Středočeského kraje – v prosinci budeme podávat žádost 
do dvou dotačních programů a to na Rekonstrukci 
místních komunikací (ul. Spojovací a Sportovní) v ceně 
cca 3,5 mil. a na zásahové vozidlo pro jednotku SDH 
Poříčany v ceně cca 1.3 mil. Kč. 
VLHČENÉ UBROUSKY DO KANALIZACE NEPATŘÍ!!!   

Toto téma je zcela nevánoční, protože se naše předchozí 
upozornění ale minula účinkem, považujeme za nutné vás 
opakovaně požádat, abyste do kanalizace nevhazovali 
vlhčené ubrousky, které se používají nejen pro miminka, 
ale třeba i v kosmetice pro odlíčení nebo pro osobní 
hygienu.  Tyto ubrousky jsou vyrobeny z netkané textilie, a 
pokud se namotají do čerpadla, způsobí jeho havárii. 
Kromě toho, že odhazováním těchto ubrousků do WC 
ohrožujete vaši kanalizační přípojku, způsobujete 
problémy na veřejné kanalizaci. Problémy s ucpanými či 
poškozenými čerpadly se opakuji především v čerpací 
stanici v ul. Ke Kersku a náklady na jejich odstranění 
se v letošním roce vyšplhaly téměř na 100.000 Kč.  Tuto 
částku ve stočném zaplatíme my všichni!!!  

Hana Teršová
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„Technické služby"
Svoz komunálního a tříděného odpadu 
Pro r. 2014 zajišťuje f. NYKOS a.s. V souvislosti s tím dojde k drobným 
změnám – například  známky na popelnice jsou označeny číslem popisným      
a liší se podle objemu nádoby.  Poplatek za komunální odpad se bude již 
tradičně vybírat v únoru a jeho výši schválí zastupitelstvo 19.12. V případě, že 
Vaše nádoba nebude vyvezena, kontaktujte, prosím, obecní úřad nebo 
dispečink NYKOSU tel: 
Údržba veřejného osvětlení a místního rozhlasu
V případě, že zjistíte závadu na veřejném osvětlení (nesvítí světlo, je 
poškozený stožár, apod.)  volejte na obecní úřad nebo piště emailem na 
urad@obec-poricany.cz. Tamtéž m ržbě veřejného ůžete podávat podněty k úd
prostranství, opravám komunikací, chodníků, apod.
Zimní pohotovost
V letošním roce bude zimní údržbu místních komunikací opět zajišťovat p. 
Souček z Chrástu. V ulicích, kde budou zimní údržbě bránit zaparkovaná 
vozidla, může dojít k situaci, že silnice nebude prohrnuta. To samé platí i pro 
průjezd popelářských vozů.  Prosíme Vás tedy o maximální míru 
ohleduplnosti vůči pracovníkům údržby a především vůči vašim sousedům!  
Sběrný dvůr
Pro všechny níže uvedené odpady platí, že přijímáme pouze běžné množství 
odpadu z domácnosti obyvatel trvale žijících v Poříčanech - odpad pocházející 
z podnikatelské činnosti není možné odevzdat! 
Velkoobjemový kontejner  - můžete odevzdat odpad větších rozměrů (kusy 
nábytku, koberce, apod.). 
Kontejner neslouží pro běžný odpad z domácnosti, odpad,  který je možno 
vytřídit (plasty, papír, sklo, kovy, elektrospotřebiče, aj.), pro stavební, 
nebezpečný a  kompostovatelný odpad. Termíny pro první čtvrtletí  2014 jsou:  
Leden – 11., 25.       Únor – 8., 22.     Březen – 1., 15., 29., 
a dále každou druhou sobotu - vždy  od 9 – 11 hod.
Kontejnery na tříděný odpad
Sběrná místa pro příští rok zůstávají beze změny. Připomínáme, že ukládání 
odpadu (zejména elektrospotřebičů, autoskel, starého nábytku a matrací, 
apod.) mimo kontejnery je zakázáno pod pokutou.  
Svoz nebezpečného odpadu (barvy, laky, pneumatiky, apod.)  proběhne v roce 
2014 opět 2x, předpokládaný termín je květen a říjen - bude s předstihem 
upřesněno.
Bioodpad – předpokládáme, že budeme pokračovat se stejným systémem jako 
v letošním roce. První svoz bude stanoven v závislosti na počasí na 
březen/duben 2013.
Elektrospotřebiče – vysloužilé elektrospotřebiče, elektrozařízení, baterie a 
žárovky můžete odevzdat ve výše uvedených termínech, nebo po dohodě se 
správcem hospodářského dvora. 
Správce sběrného dvora je od ledna p. Miroslav Hubinský, tel. 775 763 803.
------------------------------
       Provoz MULTICAR
       Dovážka písků, štěrku, uhlí, apod. a odvoz odpadů
       Max. množství  - cca 1 m3/1,5 t
       Poříčany – paušální sazba 150 Kč
       Chrást/Klučov/Hořany - 200 Kč 
       (na větší vzdálenosti z technických důvodů nejezdíme) 
       Nakládka pracovníkem obce: 50 Kč /15 min
       Přistavení  - Mulitcar (pouze Poříčany): 100 Kč

Hana Teršová
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Rekonstrukce silnice III/3307 na Hořany
Na základě vašich četných připomínek jsme opakovaně 
žádali Středočeský kraj o opravu silnice na Hořany, která 
byla v žalostném stavu a občasné výspravy děr vždy 
pomohly jen na chvíli. Jsme rádi, že se nám podařilo 
Středočeský kraj přesvědčit, aby na opravu silnice vyčlenil 
finanční prostředky. Opravy byly rozděleny do dvou etap. 
První část – mezi viaduktem a návsí byla financována jako 
oprava po červnové povodni, druhá etapa - z návsi na 
konec katastru (k pískovně), do oprav po povodni nemohla 
být zahrnuta, proto byla financována z jiných zdrojů. 
Investorem této akce není obec, a tak jediné, co jsme 
hradili, byly nové obrubníky a přeložka části dešťové 
kanalizace v ul. Mírová. 
Omezení, která díky stavbě vznikla, všem znepříjemnila 
život - těm, kteří přes uzavírku nemohli jezdit (přestože s 
tichým souhlasem stavební firmy byl průjezd místním 
umožněn), i těm z vás, kteří v místě uzávěry bydlí. A situaci 
nepřidalo ani mrazivé a deštivé počasí posledních dnů.  To
jsou však věci, které s sebou nese každá stavba a je třeba 
brát je jako nutné zlo. Bohužel, podobně jako na mnoha 
jiných místech v republice i na opravu naší silnice se 
uvolnily peníze až na poslední chvíli – není to ideální, ale 
buďme za to rádi.
Doufám, že až budete toto číslo číst, bude již rekonstrukce 
ukončena a vše se vrátí „do starých kolejí". V návaznosti na 
opravu vozovky bude v novém roce nainstalováno 
dopravní značení (snížení rychlosti na 30 km/hod), které 
jsme již projednali s Policií ČR a odborem dopravy v 
Českém Brodě, který musí toto dopravní omezení schválit. ZEMNÍ PRÁCE

bobík - minibagr

- písky -

- štěrky -

- kontejnery -

Pavel Maxa

Poříčany 291

Tel.: 608 024 796

Ceník inzerce platný od 1.1.2014
1/1(A4) - 900 Kč
1/2(A5) - 500 Kč
1/3(DL) - 350 Kč
1/4(A6) - 300 Kč

Vizitka(8,5 x 5,5 cm) - 150 Kč
zpracování grafického návrhu - 200 Kč
celoroční inzerce 4x číslo - sleva 15%

Po novém roce f. KG Servis provede drobné opravy 
místních komunikací, které byly zatíženy dopravou v 
době uzavírky. 
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Usnesení č. 4/9/2013: 
a)  Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o dotaci ze Středočeského 
Fondu rozvoje obcí a měst pro r. 2014 na rekonstrukci místních 
komunikací Sportovní a Spojovací ve výši 3.000.000 bez DPH a 
zavazuje se vyčlenit v rozpočtu pro r. 2014 prostředky na 
spolufinancování této dotace.
b)  Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o dotaci ze Středočeského 
fondu podpory dobrovolných hasičů a složek IZS  pro r. 2014 na 
pořízení zásahového vozidla pro jednotku SDH Poříčany ve výši 
800.000 a zavazuje se vyčlenit v rozpočtu pro r. 2014 prostředky na 
spolufinancování této dotace.
Starostka dále předložila návrh mandátní smlouvy na zpracování a 
podání žádosti o dotaci z fondů Středočeského kraje.
Hlasování: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 5/9/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje mandátní 
smlouvy s f. Witero s.r.o. na zabezpečení podání žádosti o dotaci z 
fondů Středočeského kraje na rekonstrukci místních komunikací a 
pořízení zásahového vozidla pro JSDH Poříčany.
5.Bezbariérový přístup – žel. Stanice Poříčany
D. Nádeník seznámil zastupitele s výsledky písemné komunikace se 
SŽDC ohledně lyžin na nástupiště. Starostka zaslala požadavek na 
jednání o připravovaném řešení bezbariérového přístupu, vč. 
požadavku na prodloužení podchodu do ul. Českobrodská.
Na žádost p. S. Šmejkala bude na RSM ČD zaslána žádost o 
zabudování zábradlí na schodiště ke vchodu do hlavní budovy.
6.Vyhodnocení stavu vodohospodářského majetku za r. 2013 – 
1.SčV
Provozovatel ČOV a kanalizace 1.SčV předložil zprávu o 
vyhodnocení stavu vodohospodářského majetku.
Hlasování: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 6/9/2013:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
Vyhodnocení stavu vodohospodářského majetku za rok 2013. 
7.Odkup části pozemku 755/13
Paní Hrabětová souhlasí s prodejem části pozemku č. 755/13 pod 

2areálem ČOV Poříčany za cenu 300 Kč/m .
Hlasování: PRO:6 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 1 (Teršová)
Usnesení č. 7/9/2013:  Zastupitelstvo obce souhlasí s odkupem části 
pozemku č. 755/13  o výměře 118 m2 za cenu 300Kč/m2 a pověřuje 
starostku podpisem kupní smlouvy.
8Rekonstrukce a intensifikace ČOV
Starostka předložila návrh vypořádání prací odvedené Ing. Dejmkem 
na projektové dokumentaci pro územní rozhodnutí a návrh smlouvy o 
dílo na projektovou dokumentaci pro stavební povolení.  Dále 
starostka předložila přehled nabídek na provedení Inženýrsko-
geologického průzkumu v ČOV. Nutnost geologického průzkumu pro 
zpracování projektové dokumentace byla potvrzena stavebním 
úřadem. Nabídkové ceny na zajištění geologického průzkumu budou 
ověřeny další nabídkou a následně starostka vybere nejvýhodnější 
nabídku.
Hlasování: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 8/9/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje vypořádání s Ing. 
Dejmkem za práce na projektové dokumentaci pro územní řízení a 
pověřuje starostku uzavřením smlouvy o dílo na projektovou 
dokumentaci pro stavební povolení. Zastupitelstvo dále schvaluje 
inženýrsko-geologický průzkum v ČOV Pořičany a ukládá starostce 
ověřit ceny došlých nabídek další nabídkou a následně vybrat na 
základě nejvýhodnější nabídky dodavatele IGP. 
9.Tržní řád obce
Starostka navrhuje zavedení tržního řádu za účelem regulace nekalého 
podomního prodeje.
Hlasování o záměru: PRO 7– PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 9/9/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr zavedení 
tržního řádu obce a pověřuje starostku jeho přípravou.
10.Elektronická aukce – energie
Starostka navrhla uspořádat pro dodávky energií od r. 2015 
elektronickou aukci i pro občany Poříčan.  
Hlasování o záměru: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 10/9/2013: Zastupitelé obce souhlasí se záměrem  el. 
aukce na ceny energií od r. 2015 pro občany Poříčan.

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY  
č. 9/2013, 31.10.2013
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 24.10.2013
Přílohy zápisu: Prezenční listina, Pozvánka na zasedání 
zastupitelstva obce, Dendrologický průzkum, Rozpočtové opatření č. 
5/2013, Plnění rozpočtu obce k 30.9. 2013, Plnění rozpočtu ZŠ a MŠ k 
30.9.2013, Návrh mandátní smlouvy – dotace (Witero s.r.o.), Zpráva o 
vyhodnocení stavu vodohospodářského majetku, Souhlas prodejem 
pozemku č. 755/13 – pí. Hrabětová, Návrh SOD – DSP – Ing. Dejmek, 
Přehled nabídek na geologický průzkum, Revize dětského hřiště
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Zapisovatelkou byla určena J.Vosecká, ověřovateli zápisu D.Nádeník, 
T.Hlavica. Omluveni: J.Hrabě, V.Trnková, K.Suchánková, M.Horyna
Starostka předložila návrh na změny v programu, D.Nádeník navrhl 
zařadit do programu další bod – postup vůči f. Mabalo v souvislosti s 
navážkou na pozemcích obce v průmyslové zóně.
Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Závěr: Změny v programu byly schváleny
Starostka požádala o schválení programu:
Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Závěr: Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 9/2013
Informace starostky:
 - začala oprava komunikací v ul. Mírová, Větrná a u nádraží
- v rámci rekonstrukce ul. Hořanská, by mohlo dojít k přesunu 
autobusové zastávky z návsi k objektu bývalé Dřevony. 
1.Plnění usnesení

Starostka informuje o plnění úkolů z minulých zasedání.
-   Oprava komunikace v ul. Mírová  (dlažební kostky) – bude poptána
další firma se specializací na dlážděné vozovky. Pro budoucí
komplexní řešení starostka navrhuje, aby se začalo pracovat na
přípravě projektové dokumentace na rekonstrukci komunikace včetně
kanalizace s ohledem na možné financování z dotačních programů. 
- Dendrologický průzkum zpracovaný f. Treewalker - do příštího 
zasedání připraví starostka kompletní seznam dřevin, které by mohly 
ohrožovat bezpečnost.
- D. Nádeník navrhl zaslat urgenci Krajské správě a údržbě silnic 
ohledně opěrné zdi v ul.  Českoborodská
Usnesení č. 1/9/2013:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 
usnesení z minulých zasedání.  Nedořešené body budou předmětem 
další kontroly.
2.Jmenování inventarizační komise
Starostka navrhla inventarizační komisi pro r. 2013 ve složení: 
Teršová, Dočkalová, Potměšil, Musil (předseda), Kadeřábek
Hlasování: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 2/9/2013:  Zastupitelstvo obce jmenuje pro r. 2013 
inventarizační komisi ve složení:  Teršová, Dočkalová, Potměšil, 
Kadeřábek, Musil – předseda
3.Plnění rozpočtu k 30.9.2013
Starostka předložila plnění rozpočtu obce a ZŠ a MŠ Poříčany k 
30.9.2013 a rozpočtové opatření č. 5/2013.
Hlasování: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 3/9/2013:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 
rozpočtu obce a ZŠ a MŠ Poříčany k 30.9.2013. Zastupitelstvo obce 
schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2013 a pověřuje starostku úpravou 
rozpočtu.
 4.Dotace z fondů Středočeského kraje pro r. 2014
Po konzultaci s poradenskou firmou starostka navrhuje zažádat pro r. 
2014 z fondů Středočeského kraje o následující projekty:
-  Zásahové vozidlo SDH – dotace max. 800.000 kč
- FROM (Fond rozvoje obcí a měst) – rekonstrukce místních 
komunikací – ul. Spojovací a Sportovní – dotace max. 3.000.000 (bez 
DPH)
Hlasování: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
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Usnesení č. 2/10/2013:  Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu č. 
13155303 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí v 
rámci Operační programu Životní prostředí na akci „Snížení 
energetické náročnosti budovy ZŠ Poříčany g uzavřenou mezi Obcí 
Poříčany a Státním fondem Životního prostředí  a Rozhodnutí o 
poskytnutí dotace ev. č EDS/SMVS/115D222003591, a pověřuje 
starostku podpisem smlouvy.
Do příštího zasedání ZO starostka připraví přehled povinností obce 
vyplývajících ze smlouvy.
3. Projekt zateplení budovy obecního úřadu
Starostka předložila návrh žádosti o dotaci z Operačního programu 
životní prostředí na zateplení obecního úřadu – žádost bude podána do 
29.11. v rámci 50. výzvy OPŽP – jedná se prozatím o poslední 
možnost, jak na zateplení veřejných budov získat finanční prostředky. 
Projektu bude zahrnovat zateplení střechy a stropů, podříznutí 
budovy, plynofikaci, výměnu topení a oken a zateplení fasády. 
Energetický audit je již zpracován. 
Hlasováno o podání žádosti o dotaci:  
Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 3/10/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o 
dotaci z Operačního programu životní prostředí na akci „Snížení 
energetické náročnosti budovy obecního úřadu Poříčany g a 
zavazuje se vyhradit v r. 2014 v rozpočtu obce prostředky na 
spolufinancování akce. 
Zastupitelstvo pověřuje starostku obce Mgr. Hanu Teršovou podáním 
žádosti a  jednáním se Státním fondem Životního prostředí. 
4. Ceny energií a stočného pro r. 2014
Na základě poptávky cen energií pro rok 2014 máme k dispozici jednu 
nabídku na dodávku el. energie a dvě na dodávku plynu. Cenově 
nejvýhodnější jsou nabídky spol. ČEZ Distribuce.  
Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 4/10/2013:  Na základě vyhodnocení došlých nabídek 
zastupitelstvo obce schvaluje dodavatele plynu a el. energie pro rok 
2014 – spol. ČEZ Distribuce.
Kalkulace stočného pro r. 2014 – starostka do příštího zasedání ZO 
zajistí vyjádření provozovatele 1. SčV k upřesnění jednotlivých 
položek kalkulace.  Bod odložen na příští zasedání ZO.
5. Smlouva na uložení odpadu pro r. 2014 - Radim
Starostka předložila smlouvu o odvozu a uložení velkoobjemového 
odpadu pro r. 2014 s obcí Radim.
Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení 5/10/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu č. 1100 
pro r. 2014 o odvozu odpadu kontejnerem obce Radim a uložení 
odpadu na řízenou skládku Radim s obcí Radim pro r. 2014. 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku podpisem smlouvy. 
6. Dodatek ke smlouvě s 1.SčV
Bod odložen na příští zasedání ZO. 
7. Znak obce
Na základě výsledků ankety ke znaku Poříčan, byla vypracována 
varianta znaku č. 13, na které je vyobrazen kostel v bílé barvě, 
Šembera a okřídlené železniční kolo.
Hlasováno o znaku Obce Poříčany: Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 
0 – ZDRŽEL SE: 1 (Trnková)
Usnesení č. 6/10/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje návrh znaku a 
vlajky Obce Poříčany dle varianty č. 13 předložené Mgr. Janem 
Tejkalem (vyobrazení v příloze usnesení).
Odchází K. Suchánková
8. Předkupní právo k pozemku č.563/10 (UZSVM, u mlýna, podíl 
½)
Starostka předložila návrh kupní smlouvy na uplatnění předkupního 
práva na podíl 1/2 pozemku parc. č. 563/10 vedeném na LV 559 pro 
k.ú. Poříčany, jehož vlastníky jsou Obec Poříčany a Česká Republika 
(Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových).
Hlasováno o kupní smlouvě: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 7/10/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje předložený 
návrh kupní smlouvy na odkup podílu ½  pozemku č. 563/10 vedeném 
na LV 559 v k.ú. Poříčany a pověřuje starostku jejím podpisem. 
V roce 2014 dojde k vyklizení zanedbané části, vyčištění od 
náletových dřevin a opravě oplocení.

11.Dětské hřiště
Z výsledků provedené revize vyplývá, že stávající herní prvky na 
dětském hřišti mezi bytovkami jsou z velké části nevyhovující, 
zásadní problém je u prvků, kde jsou uhnilé nosné prvky. Starostka 
navrhuje prvky odstranit a na jaře roku 2014 je nahradit novými, buď z 
dotačních titulů nebo z vlastních zdrojů.
Hlasování: PRO:7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 11/9/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje návrh postupu 
na zabezpečení dětského hřiště. 
12.Mabalo
D. Nádeník navrhl, abychom na základě dostupných dokumentů 
získali právní stanovisko k možnosti vymáhat škody způsobené na 
obecních pozemcích od f. Mabalo s.r.o.  Zastupitelstvo uložilo 
starostce do 15.12.2013 opatřit dvě právní analýzy. 
13.Diskuse
-Pan S. Šmejkal si stěžuje na špatný signál operátora O2 a žádá o 
zaslání žádosti o posílení signálu v Poříčanech.
-Márnice – dokončení stavební prací.
-Zimní údržba – diskuse o pořízení smetáku a řetězů na traktůrek – 
bude prověřeno, kolik by toto zařízení stálo.
V Poříčanech dne 8.11.2013
Ing. Dalibor Nádeník, Ing. Tomáš Hlavica, Mgr. Hana Teršová
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
POŘÍČANY  č. 10/2013, 26.11. 2013
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 18.11.2013.
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 
Prezenční listina, Plnění usnesení, Smlouva SFŽP č. 13155303, 
Rozhodnutí o poskytnutí dotace ev. č EDS/SMVS/115D222003591, 
Cenové nabídky  - plyn , elektřina 2014, Návrh kalkulace stočného pro 
r. 2014, Smlouva na uložení odpadu pro r. 2014 – Radim, Návrh 
dodatku ke smlouvě – 1.SčV,  Návrh obecních symbolů,  Kupní 
smlouva – UZSVM, Kupní smlouva č. 1004V13/15 - SPÚ
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Zapisovatelkou byla určena J.Vosecká, ověřovateli zápisu 
K.Suchánková, R.Musil
Omluveni: J.Rytina, T.Hlavica
Starostka předložila návrh na změny v programu    
 Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0     
Závěr: Změny v programu byly schváleny
Starostka požádala o schválení programu 
Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Závěr: schvaluje program zasedání č. 10/2013 
Informace starostky:
Starostka informuje o probíhající opravě komunikací v ul. Mírové a 
Hořanské. V pátek 29.11.2013 začne pokládka nového povrchu. Na 
většině úseku došlo k výměně obrubníků, na dvou úsecích byla 
vyměněna kanalizační trubka a provedena opravena kanalizace. Po 
skončení akce dojde k úpravě chodníků. Následně by se mělo 
pokračovat s opravou komunikace v ul. Hořanská směrem k pískovně 
až na hranici katastru obce.
PROGRAM:
1. Plnění usnesení 
Starostka informuje o plnění úkolů z minulých zasedání.
Usnesení č.1/10/20131: Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 
usnesení z minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem 
další kontroly.
Dostavil se D. Nádeník.
2. Rozhodnutí o poskytnutí dotace – „Snížení energetické 
náročnosti budovy ZŠ Poříčany”
Rozhodnutím Státního fondu Životního prostředí byla ze Státního 
fondu ŽP v rámci Operačního programu ŽP poskytnuta dotace na 
zateplení budovy ZŠ Poříčany. Z celkových nákladů 5.960.000 Kč 
činí poskytnutá dotace 4.430.000 Kč.
Hlasováno: PRO: 6 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 3 (Nádeník, 
Trnková, Potměšil)



UHELNÉ SKLADY & AUTODOPRAVA

H u b á č e k  
  

            
Prodej Ledvického uhlí: 

Kostka: (40 - 100 mm) 348,90 Kč / q
Ořech 1: (20 -   40 mm) 314,90 Kč / q
Ořech 2: (10 -   25 mm) 286,90 Kč / q
Kostkoořech:  (poměr 1:1) 331,90 Kč / q

       

Uhlí uskladněno v suchu v halách. Doprava do 5 km ZDARMA. 

                            

Vlastní doprava = 3 % sleva.

Prodej štěrku:

Štěrk – frakce 0/32 351,90 / t
Štěrk – frakce 0/63 287,90 / t

Kontakt: 

Průmyslová zóna Poříčany, tel.: 601 363 813, 602 212 668

       

e-mail:  hubacek.uhli@seznam.cz 

Provozní doba: Po-Pá 7:00 – 16:00 hod.     So 8:00 – 12:00

UHELNÉ SKLADY & AUTODOPRAVA

H u b á č e k  
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 9. Předkupní právo k pozemkům na LV 994
Starostka předložila návrh kupní smlouvy na uplatnění předkupního 
práva na podíl 10/12 pozemků parc. č. 815/11, 815/15, 815/16, 
815/18, 895/3 vedených na LV 994, jejichž vlastníky jsou Obec 
Poříčany a Česká Republika (Státní pozemkový úřad).
Hlasováno o kupní smlouvě:  
PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 8/10/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvu 
č. 1004V13/15 mezi Obcí Poříčany a Státním pozemkovým úřadem na 
odkup podílu 10/12 pozemků parc. č.  815/11, 815/15, 815/16, 815/18, 
895/3 vedených na LV 994 v k.ú. Poříčany a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy.
10. Fondy Středočeského kraje
Starostka požádala o úpravu znění usnesení č. 4/9/2013 ve znění dle 
požadavků Středočeského kraje: 
Usnesení č. 9/10/2013:  
a) Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt 
„Rekonstrukce místních komunikací” ze Středočeského fondu rozvoje 
obcí a měst na r. 2014 a zavazuje se spolufinancovat uvedený projekt 
ve výši minimálně 5 % z celkových nákladů projektu. Předmětem 
projektu je rekonstrukce místních komunikací – ul. Sportovní a 
Spojovací a předpokládané náklady na projekt činí 3.000.000,- bez 
DPH.

 b) Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt 
„Technické vybavení JSDH Poříčany” ze Středočeského Fondu 
podpory dobrovolných hasičů a složek IZS na r. 2014 a zavazuje se 
spolufinancovat uvedený projekt ve výši minimálně 5 % z celkových 
nákladů projektu. Předmětem projektu je pořízení zásahového vozidla 
pro zásahovou jednotku SDH Poříčany.
.12. Diskuse 
 Starostka informuje zastupitele o možnosti napsat příspěvek do 
Poříčanského posla – uzávěrka pro prosincové číslo je 8.12. 
 D. Nádeník se dotázal na zájem o stavební parcely Na Záhabří – 
prozatím se přihlásilo 6 zájemců. Bude vypracován plán financování 
jednotlivých etap a stanoven další postup.
 ČOV – geologický průzkum provede f. Geokonsult, Praha, na 
přelomu listopadu a prosince. Projekt pro stavební povolení bude 
hotový v polovině ledna 2014.
 P. Koula uvedl, že někteří občané poukazují na to, že na aktivity 
jako mobilní architektonická kancelář by obec neměla „plýtvat” 
finanční prostředky. Starostka připomněla, že činnost architektů z 
Mobilní architektonické MAK byla pro obec zcela zdarma, tato 
informace bude uveřejněna v Poříčanském poslu.
V Poříčanech dne 1.12.2013
Mgr. Květa Suchánková, MVDr. Radek Musil, Mgr. Hana Teršová

O víkendu 6. – 7. září se v Poříčanech uskutečnil závod 
seriálu HandyCup pro začínající i pokročilé jezdce na 
čtyřkolkách i na motorkách. Cílem seriálu je sblížit 
handikepované čtyřkolkáře s těmi "dosud chodícími".
Jedním z nejznámějších hendikepovaných propagátorů 
jízdy na čtyřkolce byl člen Divadla Járy Cimrmana Jan 
Kašpar, který vysvětlil, v čem je kouzlo a hlavní přínos 
čtyřkolek pro vozíčkáře: „Představte si, jak na vozíku 
zvládáme jízdu lesním terénem nebo polní cestou! V 
podstatě je to nemožné. Čtyřkolka nám dává možnost 
podívat se do přírody, kam bychom se jinak nedostali a 
závody jsou pro nás skvělý bonus. Chtěli bychom také 
zbořit mýty typu, že čtyřkolka je jen zábava pro zbohatlíky, 
kteří pak ničí přírodu. Ano, i tací se najdou, ale nemůžeme 
všechny čtyřkolkáře házet do jednoho pytle. Nechceme, 
aby čtyřkolka byla rovnítkem pro něco, co je veřejností 
vnímáno negativně.“
Letošní závod se vyvedl a těšíme se na další ročníky. Být 
hendikepovaný neznamená konec života a zábavy.
zdroj: http://kolin.5plus2.cz

HandyCup 2013
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SK Poříčany 2013
V lednu letošního roku proběhla v našem SK Valná 
hromada. Došlo zde ke zhodnocení uplynulého roku s 
vytýčením postupných cílů pro rok 2013. Jedním ze 
sportovních cílů bylo udržet A tým , který se po podzimu 
2012 nacházel se 14 body nad pásmem sestupu, v nejnižší 
krajské soutěži. V jarní části sezóny jsme se v tabulce 
prokousali až na konečné šesté místo. Úkol pro novou 
sezónu 2013/2014 bylo zkvalitnit kádr mužstva a 
pohybovat se mezi pěti nejlepšími. Povedlo se nám do 
našeho SK přivést kvalitní hráče se zkušenostmi z divize 
až po ligu, a co je nejdůležitější, že všichni okamžitě 
zapadli do atmosféry kabiny. Už poslední přípravný 
zápas napovídal, že budeme mít hodně silný tým. Přes 
počáteční obavu, jak takovou změnu přijmou naši 
fanoušci, jsme byli nakonec mile překvapeni jejich 
podporou. Ve většině venkovních zápasů jsme měly větší 
diváckou podporu než domácí hráči. Domácí návštěvy 
pohybující se kolem 200 diváků jsou fantastické a my za 
ně děkujeme.  V podzimní části sezóny jsme z prvních 
čtyřech zápasů hráli třikrát venku. Nakonec zisk 12 bodů 
začal leccos napovídat. Poté přišla první porážka, a jak se 
nakonec ukázalo, také poslední. Naše SK v dalších 
zápasech skupiny ztratilo pouze bod za remízu v Sadské a 
v nejsilnější skupině nejnižší krajské fotbalové soutěže 
jsme obsadili první místo s náskokem tří bodů. I když 
některé zápasy nebyly pro našeho příznivce oku lahodící, 
nakonec uznali, že důležité je i špatně odehrané zápasy 
vyhrát.  Naopak jsme sehráli krásné mače, které zůstanou 
navždy v našich myslích, jako derby ve Vykáni, domácí 
zápas se Sokolčí, a vysoké výhry s Bílým Podolím a 
Starou Boleslaví. Bohužel nebylo všechno v našem SK 
jenom růžové. I nadále zůstává obrovský nešvar a to je 
tréninková morálka, což bude jeden z hlavních bodů 
trenéra pro jarní část sezóny. Zde si budou muset hráči 
uvědomit, jak chtějí dále v našem SK působit. Dalším 
nešvarem je zapojení místních kluků, kteří prošli 
dorostem Kolína, Č.Brodu, případně dalších klubů. Až na 
dvě výjimky se nikdo do tréninkového procesu 
nezapojuje. Přitom je to obrovská škoda přijít o možnost 
trénovat a připravovat se s kluky, kteří mají zkušenosti z 
vyšších soutěží za sebou. Bohužel potom je vidět hra a 
tabulkové umístění našeho B týmu. Zde zaslouží 
poděkování trenér a vedoucí v jedné osobě, Libor Zedník. 
I pro něj byla situace, která panuje v mužstvu tak zoufalá, 
že skončil.  Není se čemu divit, každý týden dávat 
dohromady jedenáct lidí, klepat se jestli ti, co slíbili, 
přijdou a k některým zápasům odcestovat v devíti. B tým 
bude jedním z bodů Valné hromady, jestli i nadále 
pokračovat, případně udělat kategorické změny. Dalším 
cílem, který se nám v roce 2013 podařilo naplňovat, a to 
především s obrovským přispěním obce a našich 
sponzorů, bylo zkvalitnění prostředí stadiónu a vnitřních 
prostor kabin a klubovny. Když se pohybujeme po 
různých sportovních areálech, musím říct, že hřiště v 

Poříčanech patří k jednomu z nejhezčích a nejútulnějších. 
Když se k tomu přidá hezká divácká kulisa, vzniká zde 
nádherná fotbalová atmosféra. Pevně věřím, že budeme náš 
areál nadále opečovávat, zkvalitňovat a dělat vše pro to, 
aby i v roce 2014 nám dělalo radost se na našem hřišti 
potkávat nejen při sportovních příležitostech, ale i 
kulturních, hasičských a dětských. Děkujeme všem, komu 
nejsme lhostejní, za podporu a přejeme vše dobré v roce 
2014.
                                                                                           Václav Kupr

POZVÁNKA

NOVOROČNÍ PENALTY

1.leden 2014 od 13 hod – hřiště UMT
kategorie – děti, ženy, registrovaní a 

neregistrovaní 
............................................................................................

POZVÁNKA  SK POŘÍČANY
SPORTOVNÍ PLES

pátek 7. února 2014 od 20 hod
taneční sál hostince U Hroudů

bohatá tombola 
hraje skupina Pohoda 

vstupné 100,-

novoroční penalty 2013
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SK Poříčany
Přípravka žáků za celou podzimní část sezóny nanašla 
přemožitele a v devíti zápasech sedmkrát zvítězila a 
dvakrát remizovala při skóre 61:22 vede tabulku 
okresního přeboru.
O tento úspěch se zasloužili hráči Bydlák Adam – 17 
gólů, Vosecký Daniel -12, Hlavica Ondřej – 11, Růžička 
Filip – 5, Procházka Daniel – 4, Bouzek David – 4, 
Křovák Jan – 2, Okleštěk Michal – 2, Zedník Lukáš – 1, 
Hedrlín Tomáš – 1,
Podařilo se nám založit družstvo mladší přípravky, které 
zatím nehraje soutěž, ale někteří hráči se zúčastňují 
zápasů starší přípravky. V družstvu je patnáct dalších 
nadějí našeho fotbalu.
V zimním období se připravujeme v sokolovně. Každý 
čtvrtek od 17 h mladší a od 18 h starší přípravka. V neděli 
od 10 h pořádáme florbal pro všechny žákovské katagorie 
dohromady.
V případě zájmu kontaktujte trenéry Karla Nehasila a 
Milana Fridricha.
Děkujeme všem našim příznivcům za podporu a budeme 
se snažit potěšit vás naší hrou.
                                                                      Milan Fridrich

Konečná umístění mužstev SK Poříčany po podzimní 
části sezóny 2013-3014:

A mužstvo – krajská soutěž I.B třída
1 místo  34 bodů ( 43:17)

B mužstvo – okresní soutěž
9 místo    9 bodů (16:29)

žáci – okresní přebor
7 místo  16 bodů (35:21)

přípravka – okresní přebor
1místo  23 bodů (61:22)
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Projektový den v Praze

Dne 20.11. se část naší 8. třídy, pod vedením paní uč. 
Musilové, vydala do Prahy. V rámci kariérového 
poradenství jsme navštívili SPŠPT v Praze, kde jsme si 
mohli vyzkoušet, co obnáší praxe. Zvolili jsme si 
pekařskou dílnu, kde jsme si vyrobili makové housky od 
základních surovin až po finální výrobek. Co jsme si 
upekli, to jsme si také snědli, či odnesli domů! 

V mezidobí, kdy nám kynulo těsto, jsme měli možnost si 
prohlédnout chemické a biologické laboratoře, dozvědět 
se něco ze života této školy a hlavně - měli jsme možnost 
si prohlédnout i malý školní pivovar a seznámit se tak s 
výrobou tohoto oblíbebého moku! Na vlastní ruce a nohy 
jsme se přesvědčili, že práce pekaře je náročná, ale i 
zajímavá a voňavá. Těšíme se na další podobné akce!!!    

                                                                          Žáci 8. třídy

Drakiáda
Dne 23. 10. 2013 proběhla na zahradě naší školy slavnost, 
jejíž hlavní částí byla název článku nesoucí - drakiáda. 
Právě do této soutěže se k radosti všech zúčastněných 
přihlásila velká řada našich žáčků, zástupců tříd napříč 
téměř všemi ročníky prvního stupně. Žáky vytvoření 
draci museli být především dobrými letci, a tak nad naší 
školou létal jeden překrásný drak za druhým. 
Vyhodnocení bylo pro komisi velmi obtížné. Učitelům, 
žákům a mnohým návštěvníkům přecházel zrak z té 
záplavy nejen nádherných „letců", ale i z veřejné 
vernisáže - výstavy výtvorů jednotlivých tříd, plakátů s 
portréty, podobiznami tříd. Na letošní podzimní slavnosti 
bylo taktéž možno ochutnat, kromě dalších, léty 
ověřených dobrot, vynikající řepánky. Škola se tím 
zapojila do projektu připomínajícího problematiku hladu 
a obecně otázku stavu potravin ve světě. 
V soutěži zvítězil drak, který byl nejenom krásný, ale 
brouzdal nad našimi hlavami stejně ladně jako vlaštovky, 
které křížily tento náš školní okamžik při cestě za teplem. 
                         Učitelé ZŠ

Naše posvícení
Na 16. října připadá Světový den výživy. Naše škola se v 
tento den zapojila do projektu „Naše posvícení", který 
vyhlásila společnost Člověk v tísni. Cílem kampaně bylo 
podpořit lokální spotřebu potravin a pomoci tak řešení 
problému světového hladu. 
Do projektu se zapojily všechny třídy, napříč prvním i 
druhým stupněm. Na prvním stupni se zdravě vařilo a 
povídalo o výživě. Na druhém stupni se promítaly filmy s 
problematickou tématikou hladu ve světě a rizicích 
moderní společnosti.
Díky velmi vstřícnému přístupu zaměstnanců školní 
jídelny, především pak pí. Cháberové, jsme tento den 
obdrželi ryze regionální oběd – květákový mozeček a 
brambory, na kterém jsme si všichni pochutnali.
Projekt jsme zakončili 23. října na školní drakiádě 
prezentací regionálních receptů a ochutnávkou typických 
středočeských řepánků. Děkujeme vedení školy za 
možnost realizovat tento projekt a doufáme, že se z něj 
stane naše tradice.

 J. Cmárová, A. Černá

Pos lední  fáze  projektu  „Podpoř íme 
čtenářskou a počítačovou gramotnost" 
Náš projekt EU jde do finále. V této fázi vznikl závěrečný 
soubor digitálních učebních materiálů, které bude možné 
používat i v následujících letech. Na tomto souboru se 
aktivně podílelo několik učitelů školy. Zároveň byla 
dovybavena žákovská knihovna dalšími sadami knih pro 
děti prvního stupně a klasickou literaturou pro druhý 
stupeň. Díky projektu bude možné ve škole využívat 
šestnáct nových tabletů, vizualizér a další techniku, která 
zatraktivní naši výuku. Projekt, který je nyní v závěrečné 
fázi, naší škole přinesl zkušenost, že není nutné se obávat 
větších projektů, protože i s nimi si dokážeme dobře 
poradit. V současnosti vyčkáváme výzvu  MŠMT pro 
podání obdobného typu projektu pro naši mateřskou 
školu.                                  .
                                                          K. Suchánková 
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Nebojte se psa.
Jak se zachovat, když potkám cizího psa? Můžu si 
pohladit neznámého pejska? Můžu psovi utéci?  A ještě 
mnoho dalších užitečných informací jsme se dozvěděli 
od zkušených vychovatelek psů v rámci projektu 
"Nebojte se psa" konaného ve škole 31. 10. 2013
                                                 Žáci školy základní i mateřské. 

Vánoční jarmark ve škole
Již tradičně se každoročně pořádal 27.11. 2013 v Základní 
škole T.G. Masaryka a Mateřské škole v Poříčanech 
„Vánoční jarmark". Tato velkolepá akce má odezvu nejen 
v samotné škole, ale i u místní veřejnosti, zvláště u rodičů 
zdejších žáků. Příprava na samotný vánoční jarmark ve 
škole probíhala několik týdnů předem. O přestávkách si 
učitelky mezi sebou sdělují, co připraví a udělají se svými 
žáky, aby se při prodeji mohly pochlubit originálními 
třídními výrobky. Některé učitelky si po vyučování 
pozvaly rodiče svých žáků, kde společně vyráběli různé 
výrobky. Jiní učitelé se v hodinách pracovních činností a 
výtvarné výchovy společně se svými žáky pustili do velmi 
zajímavých a překvapivých výrobků. Mnoho rodičů 
pomohlo svým dětem usilovnou a obětavou prací doma, 
kde pekli různá vánoční cukroví a vyráběli velmi pěkné a 
zajímavé vánoční dárky. Děkujeme za zájem rodičů o 
pomoc při této akci.
Rodiče a veřejnost přispěli při nakupování pěkných 
výrobků do třídního fondu jednotlivých tříd a doufáme, že 
tímto získali pro své domovy tradiční i netradiční vánoční 
výzdobu.
Myslíme si, že se tato příjemná akce zdařila a doufáme, že 
našim tradičním akcím zachováte přízeň.
                                                               J. Kratochvíl a K. Suchánková

Pohádkové Vánoce pro děti
Vánoční svátky by měly být jedním z období roku, kdy 
rodiče tráví se svými dětmi více času. Děti vnímají velmi 
citlivě, co se v rodině odehrává. Přejí si zažívat pohodu, 
dotyk pohádkové nálady nejen při sledování televize, ale 
i v rodině samotné, a to v každém věku. Zkusme si proto 
najít čas pro povídání s dětmi nejen o smyslu Vánoc, ale i 
o jejich radostech a starostech. Pokusme se vytvořit pro 
děti kouzelnou atmosféru tohoto období. Když se dospělý 
člověk podívá do svého dětství, v mozaice vzpomínek se 
Vánoce objevují často. Pro děti má velkou cenu, když my 
dospělí najdeme sílu si s nimi pohrát, dělat něco společně, 
i když jsme zmoženi přípravami na příchod Vánoc 
samotných. 
Při povídání s dětmi po návratu do školy z vánočních 
prázdnin se často stává, že dítě vnímá toto období jen jako 
dobu, kdy dostane hromadu dárků. Ty se bohužel občas 
již za několik dní povalují na různých místech domu a dítě 
zapomene, že něco takového vůbec dostalo. V takovém 
případě se bohužel zcela vytrácí původní smysl Vánoc. 
Přeji Vám, abyste ve svých rodinách během vánočních 
svátků našli čas na vzájemné naslouchání, společné 
chvíle, pohodu a zažili se svými dětmi kousek pohádkové 
nálady ve svých srdcích a domovech.
                                                                             Květa Suchánková

Poděkování
Děkuji všem rodičům a sponzorům, kteří v roce 2013 
přispěli svou aktivitou a financemi škole nebo školce.
Děkujeme zřizovateli školy za opravdový zájem o dění v 
naší instituci a za komplexní podporu.
Vaší přízně si ceníme a těšíme se na další spolupráci v 
příštích letech. 
                                       K. Suchánková, ředitelka ZŠ a MŠ Poříčany

Touto cestou chceme vyjádřit srdečné poděkování firmě 
Beneš a Lát za krásný předvánoční sponzorský dar pro 
děti MŠ Poříčany a MŠ Chrást, v podobě zajištění a 
uhrazení autobusové dopravy na dvě divadelní 
představení do Poděbrad.   
                                                                                         V. Trnková  
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Projekty - MAS Pošembeří
V letošním roce proběhla realizace hned tří projektů financovaných z programu LEADER Státního zemědělského 
intervenčního fondu, který je zaměřen na podporu rozvoje regionů, a to prostřednictvím MAS Pošembeří. Jednalo se o 
projekty SK Poříčany, TJ Sokol Poříčany a ZŠ a MŠ Poříčany. Všechny projekty mají jedno společné – byly podpořeny 
proto, že jsou přínosné nejen pro příjemce dotace, ale i pro širší veřejnost, potažmo obec. V současné době všechny tři 
projekty prošly úspěšně kontrolou a čekají na schválení financování a přijetí dotace. Všem, kteří se na realizaci projektů 
podíleli a vynaložili při tom nemalé úsilí, bych chtěla moc poděkovat.

                                                 Hanka Teršová  

Revitalizace okolí fotbalového hřiště v Poříčanech – 
SK Poříčany
Na MAS Pošembeří jsme podali žádost o dotaci již na jaře 
2011, v loňském roce se však na projektu nepracovalo, 
protože se čekalo na dobudování multifunkčního hřiště a 
nechtěli jsme, aby tyto dva projekty spolu kolidovaly. 
Základní záměr projektu byl upravit veřejně přístupná 
prostranství v areálu fotbalového hřiště, tak, aby byly 
příjemným a bezpečným místem pro co nejširší okruh 
uživatelů – nejen pro sportovce. 
V rámci projektu byly provedeny tyto dílčí úpravy: 
Doplnění bezpečnostního oplocení za brankami, vč. 
instalace ochranné sítě 
Oprava oplocení podél Šembery
Chodník  od parkoviště na hlavní tribunu a k 
multifunkčnímu hřišti.
Rekonstrukce povrchu tribuny stěrkou z litého asfaltu     
Osvětlení  areálu 
Výsadba  stromů
Dětské hřiště - herní prvky a dopadové plochy
Nové lavičky a odpadkové koše
Oprava laviček na tribuně

Celkové náklady:  355.300,-
Dotace: 319.700,- 
Spolufinancování dotace: 35.600,-

S administrativou okolo projektu nám pomohla starostka 
obce, Hanka Teršová, od obce jsme získali i prostředky na 
financování projektu - bezúročnou půjčku ve výši 
320.400 na předfinancování projektu a příspěvek na naši 
spoluúčast 35.600,-. Děkujeme našim dodavatelům i 
všem ostatním, kteří se na akci podíleli.
   
Zde je několik fotografií z realizace projektu…
                                                                                   Jaroslav Hampl
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Sokolovna
Po několikaletém úsilí se nám podařilo udělat zásadní 
kroky v údržbě sokolovny TJ Sokol Poříčany. Usilovali 
jsem již dvakrát, v minulých třech letech, o získání grantu 
z fondů  Středočeského kraje, bohužel neúspěšně. 
Na podzim minulého roku jsme zvolili jiný směr a obrátili 
jsme se s žádostí o dotaci na Místní akční skupinu (MAS) 
Region Pošembeří o.p.s. Tuto společnost založily obce v 
našem regionu, jak to naznačuje samotný název. Dotace, 
které MAS přerozděluje jsou ze Státního zemědělského 
intervenčního fondu (SZIF), který čerpá finanční zdroje z 
EU a částečně z rozpočtu státu. Na základě výzvy 
Regionu Pošembeří jsme v září 2012 požádali o dotaci z 
Programu rozvoje venkova na „Výměnu oken a 
rekonstrukci střechy”. V předstihu jsme si nechali udělat 
indikativní nabídky. S použitím údajů z těchto nabídek 
jsme sepsali žádost a to za účinné podpory starostky obce. 
Aby byl zdůrazněn význam sokolovny pro celou obec a 
zajištěno předfinancování projektu, uzavřeli jsme 
partnerskou smlouvu s obcí Poříčany a smlouvu o 
bezúročné půjčce. Dalším krokem byla prezentace 
projektu na Regionu Pošembeří v Českém Brodě, jeho 
významu a přínosech nejen pro TJ Sokol Poříčany, ale i 
pro obec. Všechny tyto kroky byly úspěšné a dotace byla 
přislíbena. 

Potom jsme již čekali jen na finální potvrzení přidělení 
dotace a podpisu smlouvy se SZIF, ke kterému došlo v 
dubnu 2013. Vypsali jsme dvě výběrová řízení. Jedno na 
výměnu oken na JV a SV straně sokolovny a druhé na 
opravu střechy. Samotná realizace proběhla bez 
problémů. Dodavatel montáže oken nám vyšel vstříc a 
výměnu oken a stavební úpravy provedl ještě o 
prázdninách (v pátek nastoupilo 8 či 9 montérů a v 
pondělí jsme dodávku přebírali). Celkem bylo vyměněno 
18 ks oken. Oprava střechy proběhla v říjnu (odbourání 7 
komínů, zakrytí otvorů po komínech, výměna úžlabí, 
omazání hřebenáčů a částečně i štítů). V současné době 
proběhla kontrola realizace, srovnání žádosti s 
výsledkem projektu a kontrola účetních dokladů s SZIF.  
Nyní čekáme na potvrzení auditu, zaslání financí na náš 
účet od SZIF a následné vrácení půjčky (216 000,- Kč) 
obci. Konečná bilance projektu je následující: Celková 
částka nákladů 300 700,-Kč (193 615 - okna, 104 520 - 
střecha, 2 565,-dodělávky v sokolovně kolem oken) 
dotace SZIF 216 000,-Kč, dotace obce 54 000,-Kč, 
vlastní zdroje TJ Sokol Poříčany 30 700,-Kč.  Jak je vidět 
získání dotace není jednoduchý proces. Příští rok bychom 
rádi provedli výměnu žlabů a svodů na sokolovně. Není 
pamětník, který by potvrdil jejich stáří. Pravděpodobně 
jsou tam již od otevření sokolovny tj.13.7.1930.
                                                                           Ing.Dalibor Nádeník
                                                                  jednatel TJ Sokol Poříčany

Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova: Evropa investuje do venkovských oblastí.
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